
Referat Bestyrelsesmøde den 11. maj 2020, kl. 17.00 – 20.00 

Deltagere: 

• Carsten Jensen (CJE) 
• Carsten Bach (CB) 
• Kaj Bækgaard (KB)  

• Christian Alstrup (CA)  
• Lissi Bank Lassen (LBL)  

• Henrik Stigel (HS) 
• Carina Jonsson (CJ) 
• Michael Handberg (MH) – afbud  

• Ole Ørum-Petersen (OØP)  
• Bo West Møller (BWM) – Golfmanager  

 
1. Godkendelse af dagsorden.  

Godkendt uden kommentarer. 
 

2. Godkendelse af referat fra sidste møde. 

Godkendt uden kommentarer.   
 

3. Økonomi 

a. Regnskab og likviditet.   

Kontingent 

En del medlemmer, som blev slettet op til sæsonstart pga. manglende 

kontingent betaling, har nu betalt. Dette sammen med tilgang af nye 

medlemmer, er vi igen knap 100 tkr over års budgettet. 

Øvrige indtægter 

Øvrige indtægter følger stadig budgettet med nogle af posterne over budget. 

Udgifter 

Vi var stadig en deltidsgreenkeeper mindre end budgetteret, samtidig med at 
færre vedligeholdelsesomkostninger på banen, betyder mindre omkostninger 

end budgetteret. 
På posterne administration og Restaurant/klubhus har aktiviteten også været 
mindre en budgetteret. Den positive afvigelse skyldes desuden lidt 

periodeforskydning i budgettet i forhold til, hvornår vi modtager omkostningen. 
 

Likviditet 
Til trods for indkøb af 2 nye klippere til banen, er likviditeten nu tilbage på 
sidste års niveau. 

 

Konklusion 
Resultatet for årets første 7 måneder viser en positiv budgetafvigelse på godt 

700 tkr.  
Selv om der sikkert ligger noget periodisering i den positive afvigelse, ligner det 

endnu et år med et betydeligt stort overskud, som kan bruges til nye 
investeringer. Der vil i de kommende måneder blive vurderet forskellige 



områder, der kan komme på tale. Der blev bl.a. talt om nye teestedpladser, 
vandingsanlæg, vaskeplads, oprensning af søer og åer. 

 

b. Medlemmer. 

 

 

c. Sponsorer. 
Generelt er situationen tilfredsstillende. Coronasituationen har gjort, at der 

er nogle sponsorer, der har haft deres fokus andetsteds, men vi forventer en 
tilbagevenden til mere alm. forhold i den kommende periode.  
 

4. Golf cafe 

Køkkenet er i stor udstrækning ikke opdateret siden 2010 og det er derfor 

besluttet at renovere og opdatere med nye maskiner og lidt ændret indretning. 

Dette giver Karma Catering mulighed for at drive forretningen fra golfklubbens 

adresse. Det sikrer bedre åbningstider, bredere udbud og stabil bemanding, 

Ultimo April 2019/20 2018/19 2017/18 2016/17 2015/16 2014/15 2013/14

Aktive 1,122     1,090      1,098      1,066      1,094      1,115      1,033    

Mindre aktive 253        251         269         270         222         220         233       

Startmedlemmer 64          64           61           92           69           63           53         

Medlemmer total 1,439     1,405      1,428      -          1,385      1,398      1,319    

Firkløver 597        600         618         598         591         502         372       



hvor Henrik vil være i huset hver dag, hele dagen.  

 

5. Corona – Covid-19 

DGU fastholder sine anbefalinger under genåbningens fase 2, og det betyder at 

det fortsat ikke er muligt med gunstart. Derfor aflyses WITT, Jydepotten og 

DOHM klubturneringerne samt onsdagsherrer og tirsdagsdamers 

månedsturneringer tom. den 8/6.  

Vi er overgået til 7/8 min. mellem starterne. Vi følger løbende op vigtigheden af 

at overholde sundhedsmyndighedernes anbefalinger og leve op til 

forsamlingsforbuddet. 

 

6. Banen lige nu 

Der har været problemer med indberetning til greendata, men det er nu på 

plads.  

Vi vil fremover undgå brug af pesticider; det er der arbejdet frem imod længe.  

 

Hul 15 er tæt på færdigt med terrænhævning, hvorefter arbejdet flyttes til hul 

17. Her vurderer vi om den gamle sti mellem træerne mod kortbanen skal 

genetableres, eller om der skal laves sti på indersiden af træerne ind mod 

green, så vi sikrer det ikke er trafik der hvor der er lagt jord på. Når disse 

arbejder er klar, vil stien til tee58 på hul 4 blive gjort færdig. 

 

Greens er gødet igen, og topdresses snarest muligt.  

 

Træer fra Herning Kommune udplantes snarest muligt.  

 

Frosten har drillet og givet banelukninger om morgenen.  

 

Stilauget er startet op og begyndt at genoprette stier; de er starter på for 9.  

 

Ved hul 17 bør der laves sti fra bro til tee 58 eller spærres af så spillerne bruger 

den allerede lagte sti.  

 

Der spærres af med snor ved de bunkers hvor spillerne går for tæt, så der 

kommer unødigt slid på græsset. 

 

Husk ”en ting ad gangen” så et projekt færdiggøres før det næste startes op.  

 

Der ryddes op rundt om greenkeepergården.  

 

Området foran teestederne hul 13 færdiggøres asap.  

 

 



7. Vision 2025 

CA fremlagde et udkast til Vision 2025 baseret på de afholdte visionsaftener og 

ledelsens og bestyrelsens bearbejdning heraf.  

 

Udkastet blev drøftet og der arbejdes med underpunkter frem mod næste 

bestyrelsesmøde den 29/6. BWM præsenterer det for ledergruppen og tager 

deres kommentarer med.  

Næste fase er en invitation til klubber-i-klubben og udvalg, der præsenteres for 

oplægget, og får mulighed for at kommentere og komme med input.  

Den færdige vision præsenteres på generalforsamlingen.  

Vision 2035 / 2040 

Der er møde på vej med Herning Kommune vedr. forlængelse af den nuværende 
lejekontrakt, hvor vi også ønsker en drøftelse vedr. tiltag Herning Kommune kan 
hjælpe med fremover, som en naturlig del af aftalen.  

 

8. Virksomhedsplan  

Virksomhedsplanen blev godkendt uden kommentarer.  

 

9. Info fra Golfmanageren. 

Kuplen 50 år 

• Det er 50 år siden kuplen blev bygget; vi laver en lille event til efteråret 

hvor det fejres. Mere følger.  

DGU-repræsentantskabsmøde den 20. juni 2020 

• Temamødet er aflyst og der holdes kun repræsentantskabsmøde. CJ og 

BWM deltager hvis der må være 2 deltagere, CJ hvis der kun må være én 

deltager.  

Herning Kommune, møde den 14. maj 2020  

• Der er berammet møde den 14. maj, vedr. forlængelse af lejekontrakt.  

Target greens 

• Enighed at det er en god ide og projektet sættes i gang. Anbefaling fra 

træner omkring antal tages til efterretning. 

 

10. Info fra udvalg.  

a. Sponsorudvalg – BWM  

Intet nyt. 

 

b. Erhvervs Golf udvalg – BWM 

Ugegolf er startet, første større arrangement bliver den 15/6 i Herning, hvor 

det også er muligt at invitere interesserede gæster med.   

 

c. Handicapudvalg – CJ 

Intet nyt. 

 



d. Regeludvalg – CJ 

Intet nyt. 

 

e. Amatør-og ordensudvalg – BWM 

Der føler ude til en evt. interesseret formand for udvalget.  

 

f. Baneudvalget – CB 

Antallet af ansatte er nu oppe på det budgetterede og i en kort periode har 

vi fået hjælp af Kristian, der ellers var gået på pension, men som har tilbudt 

sin hjælp, hvilket vi er rigtig glade for. 

 

g. Beplantningsudvalget – LBL 

Intet nyt. 

 

h. Banekontrol-og serviceudvalg – LBL 

God kørsel under Corona, med ekstra besøg på drivingrange.  

 

i. Visionsudvalget – CA 

Se under Vision 2025. 

 

j. Årsskriftudvalget – CA 

Der er afholdt evalueringsmøde og der har kun været roser til årsskriftet. 

Herning Folkeblad får forespørgsler fra andre golfklubber, om de kan lave et 

lignende blad til dem. Der er ros. 

I 2021 får vi Brian fra Herning Folkeblad med som skribent.  

Der er kommet over 20 idéer til spændende artikler i 2021 udgaven. Vi 

arbejder med en deadline for flere af artiklerne den 1/9 2020, bl.a. for at 

sikre der tages gode billeder der passer til artiklen.  

Årsskriftet er et godt tiltag der samtidig giver sekretariatet en deadline for 

de tiltag der skal være på plads til sæson.    

 

k. Turneringsudvalget – OØP 

Turneringer er desværre aflyst da vi ikke kan lave gunstart.  

 

l. Begynderudvalget – MH 

Der er lavet opstartsplan for weekenden for de nye begyndere. Planen er 

godkendt af DGU og der tages hensyn til at der maks. må være 10 samlet.   

Der vil forekomme lukning af træningsfaciliteterne i weekenden, da der er 

ca. 50 begyndere, der i grupper af 8 skal rundt og modtage introduktion til 

golfen på en måde, som vi ikke har prøvet før.  

 

m. Kaninudvalget – HS   

Turneringerne til og med den 8/6 er forbeholdt gruppe C med løbende start. 



Der arrangeres en række Kanin Spc. for at sikre de mange nye kan komme 

godt igennem, så de kan få DGU kort.    

 

n. Juniorudvalget – BWM  

Opstart den 19. maj med grupper af 8. Kræver hjælp fra forældre for at 

sikre antallet ikke overskrides. Der arbejdes med 4 grupper af gangen med 

forskellige træningsøvelser/spil par 3 banen.  

 

o. Eliteudvalget – BWM 

Starter træning op for grupper af maks. 8.  

 

11. Næste møde. 

Mandag den 29. juni 2020 

12. Eventuelt. 

Hvad siger medlemmerne til at vi har fulgt DGU´s anbefalinger?  

Primært er der vist forståelse og langt de fleste har været glade for at det 

har været muligt at spille golf. Enkelte har brokket sig og vist utilfredshed 

med beslutningerne, bl.a. at der kun kunne bookes 2 tider på Corona 

banen og at der ikke var 7/8 min. mellem tiderne fra start af.   

 

 

 


